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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 8. februar 2013 stil-
let følgende spørgsmål nr. 390 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie 
Løhde (V).

Spørgsmål nr. 390:
”Hvad er ministerens holdning til, at kommunerne, ifølge artiklen ’Alkoholikere
bliver svigtet’ i Jyllands-Posten den 4. februar 2013, i 2011 og 2012 sendte
stadig færre alkoholikere i døgnbehandling? Og er ministeren enig med Henrik
Rindom, misbrugsekspert og overlæge på Hvidovre Hospital, der i samme
artikel påpeger, at "der er intet fagligt belæg for at sende så få i døgnbehand-
ling?”

Svar:
Jeg mener, at kommunerne bør sikre, at de har behandlingstilbud som er til-
passet den enkelte misbruger og gerne dennes familie. Men det er op til den 
enkelte kommune at beslutte, hvilken behandling, der bør ydes i hvert enkelt 
tilfælde. Det følger som bekendt af sundhedslovens § 141, at det er kommu-
nernes ansvar at tilbyde alkoholbehandling til kommunens borgere, og at det 
er op til den enkelte kommune at tilrettelægge indsatsen på området. 

Fra de centrale sundhedsmyndigheders side støttes op om kommunernes ind-
sats på området. Sundhedsstyrelsen har for at understøtte kommunernes ar-
bejde blandt andet I 2008 udarbejdet et rådgivningsmateriale baseret styrel-
sens MTV-rapport ”Alkoholbehandling - en medicinsk teknologivurdering” fra 
2006. Sigtet har været at at skabe et evidensbaseret fagligt fundament for al-
koholbehandlingen i Danmark. 

Derudover arbejder Sundhedsstyrelsen løbende for at understøtte kvaliteten i 
kommunernes alkoholbehandling. Det sker blandt andet at via forskellige me-
todeudviklingsprojekter, rådgivningsmaterialer og kurser. Det er blandt andet 
også sket via den forebyggelsespakke om alkohol, som er sendt ud til samtlige 
kommuner.

Den kommende evaluering af retningslinjerne for kommunal godkendelse af 
alkoholbehandlingssteder anser jeg for at være en god anledning til at overve-
je mulige nye tiltag i statsligt og kommunalt regi med henblik på at videreudvik-
le og styrke kvaliteten af behandlingsindsatsen på alkoholområdet.

Jeg ser frem til at drøfte området med både KL og Danske Regioner. Og jeg 
synes, det er positivt, at KL med sit misbrugspolitiske udspil fra december 
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2012 påtager sig sin del af ansvaret for en styrket indsats for de, der har et 
misbrugsproblem.

Med venlig hilsen

Astrid Krag      /      Andreas Boe Sjøholm


